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دريچه

رئیس پلیس راه خوزستان :
خودروهايزائراندرمرزجريمهميشوند

رئیس پلیس راه خوزستان با اشاره به کنترل خودروها در مبادی 
ورودی استان و شهرستان های مرزی، گفت: به هر نحو ممکن 

اجازه حضور زائران در مرزها داده نمی شود.
سرهنگ رضا دولتشاهی در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: با توجه 
به پذیرش نشدن زائران اربعین حسینی)ع( از سوی عراق به دلیل 
شیوع بیماری کرونا و همچنین برگزار نشدن مراسم راهپیمایی، 
محدودیت هایی در ورودی شهرستان های مرزی اعمال شده 
است. وی با بیان اینکه کم و بیش شاهد مراجعه به سمت مرزها 
هستیم، تصریح کرد: عوامل پلیس راه و نیروهای انتظامی در 
مبادی ورودی خوزستان و شهرستان های مرزی مستقر هستند 
و تاکسی های برون شهری، خودروهای غیربومی به ویژه ناوگان 
حمل و نقل عمومی را کنترل می کنند. در صورتی که ناوگان 
حمل و نقل عمومی نسبت به جابه جایی مسافر به سمت مرزها 

اقدام کنند، قطعا با آن ها نیز برخورد خواهد شد.
دولتشاهی افزود: اعلام کرده ایم به هیچ عنوان کسی به سمت 
مرزها تردد نداشته باشد و به خودروها اجازه تردد داده نمی شود.

رئیس پلیس راه خوزستان گفت: در صورتی که افرادی بخواهند 
از طریق دیگری به سمت مرزها بروند، جریمه ۵۰۰ هزار تومانی 
و توقیف یک ماه خودرو اعمال می شود. البته سعی می کنیم با 

اقناع سازی این افراد را به مبدا برگردانیم.
دولتشاهی با تاکید بر لزوم پرهیز از مراجعه به سمت مرزها، بیان 
کرد: ما مکلف هستیم به هر نحو ممکن اجازه حضور زائران در 

مرزها را ندهیم.

نايب رئیس کانون سراسری مرغداران گوشتی :
مرغگرانترميشود

نایب رئیس کانون سراسری مرغداران گوشتی از افزایش قیمت 
مرغ به کیلویی ۲۰ هزار تومان در بازار خبر داد.

حبیب اسدا... نژاد از افزایش قیمت مرغ گرم به کیلویی ۲۰ هزار 
تومان خبر داد و گفت: قیمت مرغ زنده با حدود ۸۰۰ تومان 
افزایش نسبت به روزهای گذشته به کیلویی ۱۳ هزار و ۸۰۰ 
تومان رسیده است و قیمت مرغ گرم نیز در هر کیلوگرم ۲۰ 

هزار تومان است.
وی با اشاره به هزینه تمام شده تولید مرغ زنده، افزود: به دلیل 
افزایش قیمت نهاده های دامی و کافی نبودن میزان نهاده ای که 
دولت به تولیدکننده اختصاص می دهد قیمت تمام شده تولید 
مرغ زنده به کیلویی ۱۶ هزار تومان رسیده بنابراین قیمت منطقی 

مرغ گرم باید بین ۲۳ تا ۲۴ هزار تومان باشد.
اسدا... نژاد با بیان اینکه پیش بینی می شود قیمت مرغ طی 
روزهای آینده افزایش بیشتری داشته باشد، گفت: بخشی از این 
رشد قیمت به دلیل کاهش تولید و بخش عمده آن بخاطر هزینه 
تمام شده است. تولید مرغ نسبت به گذشته مقداری کاهش یافته 
اما این مساله را نمی توان دلیل اصلی افزایش قیمت آن عنوان 
کرد. دلیل افزایش قیمت، گرانی نهاده های تولید و افزایش هزینه 
تولید است. وی اضافه کرد: یا دولت باید اقداماتی کند که منجر 
به تعدیل قیمت نهاده های دامی شود و یا اینکه قیمت منطقی 
مرغ را بپذیرد. وضعیت فعلی به تولید و تولیدکننده خسارت 
می زند چرا که هم اکنون نیز تولیدکنندگان شرایط نرمالی ندارند 

و مرتب زیان می کنند.

معاون بازرسی سازمان صمت خوزستان :
مشكلقیمتتخممرغرفعمیشود

تجارت  و  معدن  صنعت،  سازمان  نظارت  و  بازرسی  معاون 
برای  نیاز  مورد  نهاده های  تامین  در صورت  خوزستان گفت: 
کمبود  و  قیمت  مشکل  آینده  هفته های  در  تولیدکنندگان، 

تخم مرغ رفع خواهد شد.
بهرام جباری در خصوص آخرین وضعیت تخم مرغ اظهار کرد: 
بیش از ۹۰ درصد تخم مرغ مورد نیاز مردم در خوزستان از خارج 
از استان تامین می شود و تنها حدود ۱۰ درصد از این نیاز توسط 

واحدهای تولیدی داخل استان تولید و تامین می شود.
وی افزود: بر اساس اعلام ستاد تنظیم بازار کشور، قیمت تخم 
مرغ بسته بندی شانه ای ۳۱ هزار تومان است و فروشندگان بر 
اساس این قیمت گذاری، باید تخم مرغ را به فروش برسانند اما 

گاه شاهد تخلفاتی در این زمینه هستیم.
تجارت  و  معدن  صنعت،  سازمان  نظارت  و  بازرسی  معاون 
خوزستان تصریح کرد: پایش و نظارت بازار به ویژه روی قیمت 
تخم مرغ توسط بازرسان اداره صمت خوزستان در سراسر استان 
در حال انجام است و با متخلفان و گران فروشان تخم مرغ به 

صورت جدی برخورد می شود.
جباری با بیان اینکه خوزستان با مشکل کمبود تخم مرغ مواجه 
است و عامل اصلی بالا بودن قیمت تخم مرغ نیز همین کمبود 
است، گفت: فروشندگان حلقه آخر موثر در قیمت تخم مرغ 
هستند و با حلقه آخر برخورد کردن، مشکلات را حل نمی کند. 
باید مشکل تامین نهاده های مورد نیاز تولیدکنندگان تخم مرغ 
مرتفع شود تا شاهد ثبات قیمت این محصول در بازار باشیم. وی 
افزود: به شرط تامین نهاده های مورد نیاز تولیدکنندگان، مشکل 

تخم مرغ در کشور و استان خوزستان قطعا حل خواهد شد.
تجارت  و  معدن  صنعت،  سازمان  نظارت  و  بازرسی  معاون 
خوزستان خاطرنشان کرد: انتظار داریم جهاد کشاورزی همکاری 
بیشتری در این زمینه داشته باشد و نیاز تولیدکنندگان تخم مرغ 

به نهاده ها و به ویژه کنجاله سویا را تامین کند.
برای  نیاز  مورد  نهاده های  تامین  صورت  در  گفت:  جباری 
کمبود  و  قیمت  مشکل  آینده  هفته های  در  تولیدکنندگان، 

تخم مرغ رفع خواهد شد.

نگاهروز

به مناسبت 13 مهر ؛
روزنیرویمقتدرانتظامیگراميباد

تأمین امنیت، تحکیم نظم و اجرای قانون و عدالت، از مهم 
ترین ارکان ثبات و سلامت نظام اجتماعی و سیاسی است. 
در کشور ما، بخش عمده این وظیفه، بر عهده نیروی انتظامی 

است.
از سال ۱۳7۸ با درخواست نیروی انتظامی و تصویب مقام 
معظم رهبری، فرمانده کل قوا زمان برگزاری هفته نیروی 
به  تیر   ۲7 قبلًا  یافت.  انتقال  مهرماه  به  تیرماه  از  انتظامی 
مناسبت سالروز تصویب قانون ادغام نیروی انتظامی به نام روز 
نیروی انتظامی و سپس هفته آخر تیرماه به نام هفته نیروی 
انتظامی نامگذاری شده بود و در این روز و هفته، مراسم ویژه 
 ای برای بزرگداشت این نهاد انتظامی برگزار می گردید. ولیکن 
بعد از بررسی ها و جمع  بندی نظرات و دیدگاه ها و پیشنهادهای 
مختلف مقرر شد هفته نیروی انتظامی در مهر ماه، برگزار شود.

بعد از پیروزی انقلاب، کمیته ي انقلاب اسلامی نیز به عنوان 
یکی از ارکان مهم حفظ نظم و امنیت و دفاع از ارزش های 
انقلاب در داخل کشور به این مجموعه افزوده شد. در سال 
در  نیرو  سه  این  ادغام  با  اسلامی،  شورای  مجلس   ،۱۳7۰
یکدیگر موافقت و تأسیس تشکیلات پلیس واحد را تصویب 
جمهوري  انتظامي  )نیروي  »ناجا«  سرواژه ي  اکنون  کرد. 

اسلامي ایران( معرف پلیس ایران است.
بر اساس قانون جدید، پلیس ایران، جزئی از ستاد نیروهای 
مسلح و وابسته به وزارت کشور و در تبعیت از رهبري معظم 
نظام قرار دارد. در حال حاضر پلیس جدید ایران شامل سه 
بخش تقریباً مستقل فرماندهي، حفاظت و اطلاعات و سازمان 

عقیدتی - سیاسی است.
گسترده،  آرامش  نیز  و  عمومی  و  ملی  انسجام  هم بستگی، 
قدر  نظام عقیدتی مسلطّ در جامعه است. هر  حاصل وجود 
با  مرتبط شود،  نظام، صادقانه  این  با  بتواند  انتظامی  نیروی 
آن احساس همدلی کند و خود را متعلق به آن بداند، اعتماد 

عمومی را بیشتر به خود جلب خواهد کرد.

مدير کل دفتر صادرات گمرک :
صادراتتخممرغمشمولعوارضشد

هر  صادرات  برای  تومانی   ۲۵۰۰ عوارض  وضع  از  گمرک 
کیلوگرم تخم مرغ خبر داد.

با  ایران،  مدیر کل دفتر صادرات گمرک جمهوری اسلامی 
توجه به قیمت بالای تخم مرغ در روزهای اخیر بخشنامه ای 
را جهت اتخاذ سیاست تنظیمی این بازار صادر کرد طبق این 
بخشنامه، صادرات تخم مرغ مشمول عوارض ۲۵۰۰ تومانی به 
ازای هر کیلوگرم و صرفاً با مجوز دفتر توسعه صادرات وزارت 

جهاد کشاورزی امکان پذیر است.
شماره  بخشنامه  پیرو  است:  آمده  بخشنامه  این  در 
عوارض  لغو  موضوع   ۹۹.۰۶.۰۳ مورخ   ۶۳۶۵۰۸/۹۹/۸۳
پیوست  به  پایان شهریورماه(،  تا  )صرفاً  مرغ  تخم  صادراتی 
 ۹۹.۰7.۰۱ مورخ  شماره ۱۶۰۵۰۳/۶۰  نامه  رونوشت  تصویر 
بازار  تنظیم  و  توزیع  تأمین،  ریزی،  برنامه  سرپرست محترم 
به تصمیمات جلسه  وزارت صنعت، معدن و تجارت منضم 
مورخ ۹۹.۶.۲۶ در خصوص تعیین تکلیف کالاهای اساسی 
شماره  به  کشاورزی  جهاد  محترم  وزیر  نامه  و  ضروری  و 

۱۵۴۵۵/۲۰ مورخ ۹۹.۶.۲۹ ارسال و اعلام می دارد:
جهاد  وزارت  مجوز  اخذ  به  موکول  مرغ  تخم  صادرات   -۱

کشاورزی )دفتر توسعه صادرات( می باشد.
انجام تشریفات صادرات  الذکر،  اخذ مجوز فوق  از  ۲- پس 
به  ریال   ۲۵,۰۰۰( میزان  به  صادراتی  عوارض  اخذ  مستلزم 
ازای هر کیلو گرم فعلًا در مهر ماه( می باشد. مقادیر عوارض 
وزارتخانه  از سوی  اعلام  از  پس  نیز  بعد  ماه های  صادراتی 

ذیربط، متعاقباً ابلاغ خواهد شد.

مديرتعاون روستايی خوزستان :
۲۲۷هزارهكتارزيرکشتميرود

مدیرتعاون روستایی خوزستان گفت:۲۲7 هزار هکتار از اراضی 
نوسازی شده طرح مقام معظم رهبری به تعاونی های تولیدی 

- روستایی خوزستان واگذار شد.
جمشید بنی فری روز شنبه در گفت وگو با خبرنگار ایرنا افزود: 
این اراضی  به صورت موقت تحویل تعاونی های تولیدی شده 
و بعد از رفع نواقص ،به صورت قطعی تحویل بهره برداران 

خوزستانی خواهد شد.
امسال  پاییز  فصل  در  تدریج  به  تحویلی  اراضی  گفت:  وی 
و  کشاورزان  تلاش  با  است  امید  و  رفت  خواهند  زیرکشت 
اعضای هیات مدیره این تعاونی های تولیدی شاهد شکوفایی 
تولید و دستیابی به اهداف عالیه در خودکفایی کشور در تولید 

محصولات راهبردی باشیم.
مدیرتعاون روستایی خوزستان اضافه کرد: با توجه به اینکه 
وظیفه تعاون روستایی نظارت، هدایت و حمایت از تشکل های 
کشاورزی است در طرح مقام معظم رهبری پس از تحویل 
اراضی به تعاونی ها، وظیفه نگهداری و بهره برداری از شبکه ها 

و تاسیسات احداثی برعهده بهره برداران است.
از  یکی  را  رهبری  معظم  مقام  کشاورزی  طرح  فری،  بنی 
مهمترین و بزرگترین طرح های کشاورزی کشور در راستای 
جهش تولید توصیف کرد و افزود:اعتبار این طرح عظیم ملی از 
محل صندوق توسعه  ملی تامین شده و می تواند کشاورزی پر 

محصول و پررونقی را نصیب کشور کند.
وی گفت: چنانچه بهره برداران بتوانند در تولید گندم و دانه 
روغنی کلزا ۲ محصول راهبردی کشور از هکتاری سه تن به 
حدود هفت تن برسند اقدامی  موثر در جهش تولید و رسیدن 

به خودکفایی کشور برداشته شده است.
گام اصلی و نخست طرح کشاورزی مقام معظم رهبری در دی 
ماه ۱۳۹۲ مشتمل بر نوسازی ، تجهیز و زهکشی ۵۵۰هزار 
هکتار از اراضی خوزستان و ایلام اندکی پس از روی کار آمدن 
دولت تدبیر وامید با تخصیص اعتباری بالغ بر ۱.۵میلیارد دلار 
از صندوق توسعه ملی شروع شد و در اواخر سال ۱۳۹7 حدود 
۲۹۵هزار هکتار آن با حضور معاون اول رییس جمهوری به 

بهره برداری رسید.
با اجرای کامل این طرح ، ۹ میلیون تن به حجم تولیدات 
فرصت  ۳۰۰هزار  و  شد  خواهد  افزوده  خوزستان  کشاورزی 

شغلی جدید ایجاد می شود.

استاندار خوزستان گفت: خوزستان جزو ۶ استان برتر 
در استفاده از ماسک است ولی در مدت اخیر استفاده 

از ماسک در استان به شدت کاهش یافته است.
غلامرضا شریعتی در نشست ستاد مدیریت بیماری 
کشور  مختلف  استان های  در  کرد:  بیان  کرونا، 
خوزستان  استان  جمله  از  کرونا  بیماری  شرایط 

افزایشی است.
وی افزود: این شیب در استان خوزستان ملایم بوده 
و نسبت به سایر استان های کشور که شیب تندی 
بهداشتی  پروتکل های  اگر  اما  است  کمتر  دارند، 
رعایت نشوند، به طور حتم در هفته های آتی شیب 

تندی در خوزستان به وجود خواهد آمد.
استاندار خوزستان با بیان اینکه رعایت پروتکل های 
بهداشتی، استفاده از ماسک و شست وشوی دست ها 
در این زمینه مؤثر است، خبر داد: استان خوزستان 
جز ۶ استان اول کشور در زمینه استفاده از ماسک 
است اما نسبت به ماه های گذشته این امر کاهش 
چشمگیری داشت. بنابراین از همه مردم درخواست 
می شود بیش ازپیش نسبت به انجام رعایت بهداشت 

اقدام کنند.
شریعتی با بیان اینکه وقتی که مسئولان در این 
زمینه ها کم توجه باشند، مردم نیز کم توجه خواهند 
شد، اظهار کرد: این کم توجهی موجب مشکلات 
در این راستا خواهد شد. لذا همه مسئولان از جمله 

فرمانداران، ائمه مساجد و مدیران ادارات باید نسبت 
به این مسئله اهتمام کرده تا سایر مردم نیز در این 

مسیر بیایند و حرکت کنند.
امسال  مهرماه  اول  از  اینکه  به  اشاره  با  وی 
تاکنون بازدهی و برخورد در زمینه رعایت نشدن 

پروتکل های بهداشتی ۱۸۰ مورد در خوزستان بوده 
کم  خوزستان  استان  در  تردد  کرد:  اضافه  است، 
بنا شد که فرمانداران  این زمینه  شده است و در 
شهرستان ها مجدداً اکیپ های بازرسی را دایر کرده 

تا بازرسی با دقت بیشتری انجام شود. 
اینکه  بر  تأکید  با  همچنین  خوزستان  استاندار 
مرزهای منتهی به کشور عراق به طور کامل بسته 
هستند، تصریح کرد: هیچ زائری از این مرزها تردد 
نمی کند چرا که هیچ کسی حق تردد را از این مرزها 
ندارد.  لذا از مردم خواهش می شود که به شایعات 

گوش ندهند.
شریعتی با اشاره به اینکه هیچ مجوزی برای تردد 
زائران حسینی از سوی ستاد ملی کرونای کشور 
عراق و کشور ایران صادر نشده است، بیان کرد: اگر 
ستاد ملی کرونای کشور عراق این مجوز را صادر 
کند اما ستاد ملی کرونا ایران با آن موافقت نخواهد 
کرد چرا که سلامت مردم در اولویت قرار دارد و 
مراتب  به  در کشور عراق  بیماری کرونا  وضعیت 

بیشتر و نگران کننده تر است.

استاندار خوزستان :

مرز با عراق کامل بسته است

مديرکل محیط زيست خوزستان :

موضوعات محیط زيستي هنوز در جامعه جا نیفتاده است

مديرعامل سازمان اتوبوسرانی اهواز :

70 درصد مردم به نكات بهداشتی توجهی نمی کنند

خبرگزاری آناتولی :

ايرانی ها رکورد دار خريد ملک در ترکیه هستند!

سبک زندگی غلط به ديابت ختم مي شود ؛

بیماران ديابتي بايد واکسن آنفلوآنزا تزريق کنند

نشست  دومین  در  خوزستان،  زیست  محیط  حفاظت  مدیرکل 
برخی  از  انتقاد  مطبوعات، ضمن  خانه  و  محیط زیست  هم اندیشی 
قلم های مغرضانه گفت: بد جلوه دادن محیط زیست استان، باعث از 

دست رفتن فرصت های سرمایه گذاری خواهد شد.
در دومین نشست هم اندیشی محیط زیست و خانه مطبوعات استان، 
محمدجواد اشرفی اظهار داشت: موضوعات محیط زیستی، به صورت 
واقعیت و باور، در جامعه جا نیفتاده است و اگر این باور ایجاد می شد، 

امروز شاهد چالش های زیست محیطی نبودیم. 
مدیرکل حفاظت محیط زیست خوزستان گفت: اگر موضوع محیط 
زیست و اهمیت آن به خوبی برای جامعه نهادینه می شد، امروز شاهد 
این همه چالش نبودیم. در دهه های اخیر حرکت های خوبی در بهبود 
محیط زیست انجام شده بود ولی این حرکت ها پاسخگوی مشکلات 

نبوده و باید شتاب بیشتری داشته باشند.
اشرفی ضمن اشاره به جلسه گذشته افزود: در آن جلسه گذشته به 
آموزش تأکید کردیم و بر این باور هستیم که با آموزش می توانیم 
محیط زیست خوبی برای نسل حاضر و آینده فراهم کنیم. برای 
تحقق اهداف محیط زیست باید به صورت پایه در همه ارکان جامعه 

و سطوح سنی از کودک تا بزرگ سال برنامه داشته باشیم.
او می گوید : بررسی های انجام شده در سه سال گذشته نشان داده 

آتش سوزی های  خصوصاً  زیست محیطی  حوادث  بیشتر  که  است 
مناطق، توسط انسان صورت گرفته و دلیل آن نداشتن شناخت و 

آشنایی با اهمیت محیط زیست بوده است.
از  دیگری  بخش  در  خوزستان،  زیست  محیط  حفاظت  مدیرکل 
سخنان خود به جایگاه و اهمیت رسانه ها در فرهنگ سازی اشاره 
کرد و گفت: می توان با یک برنامه عملیاتی و ارتباط متقابل با محیط 
مشترکی  گام های  فرهنگ سازی،  و  اطلاع رسانی  حوزه  در  زیست 
برداشت و فعالیت های مؤثری برای آگاهی بخشی جامعه انجام داد؛ 

چراکه فرهنگ سازی و آموزش، لازم و ملزوم هم هستند.
این  کرد:  تأکید  و  کرد  اشاره  سازمان  این  از  انتظارات  به  اشرفی 
انتظارات گسترده ای که  به اندازه  امکانات  نیرو و  سازمان به لحاظ 
است. مدیرکل حفاظت  نگرفته  قرار  توجه  دارد، مورد  آن وجود  از 
را حق همه  سالم  زیست  داشتن محیط  زیست خوزستان،  محیط 
مردم دانست و عنوان کرد: تمام تلاش ما بر این است که شرایط 
خوبی را برای زندگی مردم فراهم کنیم، ولی با توجه به محدودیت ها 

به صورت صد در صد نمی توان به این خواسته جامه عمل پوشاند.
این مقام مسئول به عملکرد محیط زیست استان اشاره کرد و تصریح 
کرد: دور از انصاف است که زحمات شبانه روزی پرسنل محیط زیست 
در همه حوزه ها را نادیده بگیریم و از اصحاب رسانه تقاضا داریم با 

نگاهی منصفانه، به دور از نگاه های جریانی و سوءنیت، با اعتقاد و 
باور موضوعات زیست محیطی را قلم بزنند.

اشرفی ادامه داد: بد جلوه دادن وضعیت محیط زیست استان، باعث 
با  از دست رفتن فرصت های سرمایه گذاری در استان خواهد شد. 
انتشار مطلب اهواز »آلوده ترین شهر دنیا«، خیلی از فرصت ها برای 
توسعه و سرمایه گذاری از استان گرفته شد و این در حالی است که 
با اقدامات انجام شده و لطف پروردگار در دو سال گذشته کمترین 
گردوغبار را در استان شاهد بودیم. وی اضافه کرد: حفاظت از محیط 
زیست و توسعه پایدار، مغایرتی باهم ندارند و اگر مردم دارای شغل 
و رفاه باشند فشار کمتری بر محیط زیست وارد خواهد شد. نگاه 
محیط زیست تک بعدی و مطلق نیست و در برخی موارد موضوعات 
و  مطبوعات  به  پایان  در  وی  می گیرد.  قرار  موردتوجه  جامعه ای 
همچنین فضای مجازی اشاره کرد و گفت: برخی از انتقادها باعث 
برای  انتقاد سازنده و صحیح  ناامیدی مردم می شود، در حالی که 
نیست  به گونه ای  تالاب ها  فعلی  است. وضعیت  مدیر فرصت  یک 
که از آن ها یاد می شود چراکه در دو سال گذشته وضعیت تالاب ها 
به گونه ای بوده است که ازلحاظ تاریخی با ۳۰ سال گذشته بی سابقه 
آبی  پایان سال  در  آب، حتی هم اکنون که  ازلحاظ کمیت  و  بوده 

هستیم، تالاب هورالعظیم بیش از 7۰ درصد آب دارد.

مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی اهواز گفت: 7۰ درصد شهروندان هنگام 
حضور در اتوبوس ها به دستورالعمل های بهداشتی توجهی نمی کنند.

کوروش سبزعلی با اشاره به فعالیت اتوبوسرانی اهواز از دوم شهریورماه، 
از شیوع کرونا و رعایت فاصله گذاری،  پیشگیری  برای  اظهار کرد: 
تمهیداتی اندیشیده شده و اتوبوس ها در چندین مرحله علامت گذاری 

شدند اما متاسفانه این علامت ها توسط مسافران برچیده می شوند.
وی با اشاره به فعالیت اتوبوسرانی با حدود ۸۰ درصد ظرفیت، افزود: 
برخی شهروندان اهوازی شیوه نامه های بهداشتی را رعایت نمی کنند 
و متاسفانه حدود 7۰ درصد شهروندان به دستورالعمل های بهداشتی 

توجهی ندارند.
مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی اهواز گفت: ۳۰ درصد همشهریان هنگام 

استفاده از اتوبوس، خود را ملزم به رعایت دستورالعمل های بهداشتی 
می دانند و دیگر افراد، به نوعی از دستورالعمل ها سرپیچی می کنند.

سبزعلی بیان کرد: شهروندان باید هنگام سوار شدن به اتوبوس، حتما از 
ماسک استفاده و فاصله گذاری فیزیکی را هم طبق جانمایی انجام شده، 
رعایت کنند. همچنین زمانی که ظرفیت اتوبوس گنجایش قانونی 

مسافر را ندارد، به هیچ عنوان سوار نشوند.
وی با تاکید بر اینکه شهروندان حفظ جان خود و دیگران را در اولویت 
قرار دهند، تصریح کرد: وضعیت شیوع کرونا رو به افزایش و بسیار 
نگران کننده است و باید شهروندان دستورالعمل های بهداشتی را با 

جدیت رعایت کنند.
اتوبوس  که  زمانی  کرد:  بیان  اهواز  اتوبوسرانی  سازمان  مدیرعامل 

از حضور مسافران در  راننده بخواهد  ندارد، در صورتی که  ظرفیت 
اتوبوس جلوگیری کند، مسافران با وی درگیر می شوند.

سبزعلی عنوان کرد: باید دستگاه های متولی در زمینه فرهنگ سازی به 
منظور استفاده از ماسک اقدام کنند.

وی با بیان اینکه رانندگان از ماسک استفاده می کنند، گفت: از زمان 
آغاز مجدد فعالیت اتوبوس ها تاکنون هیچ راننده  اتوبوسی به کرونا 

مبتلا نشده است.
مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی اهواز بیان کرد: با توجه به فعالیت بخش 
خصوصی نمی توانیم از فعالیت اتوبوس ها جلوگیری کنیم و تنها در 
صورت اجبار و دستور ستاد استانی مدیریت کرونا از فعالیت اتوبوس ها 

جلوگیری خواهد شد.

از  می توان  اما  است  مانده  باقی  پایان سال ۲۰۲۰  تا  هنوز سه ماه 
در  ملک  خریداران  جدول  در  را  ایرانی ها  صدرنشینی  حالا  همین 

ترکیه قطعی دانست.
خبرگزاری »آناتولی« ترکیه طی ماه های اخیر گزارش های متعددی 
از آمار فروش مسکن در این کشور ارائه کرده است که در همه این 
گزارش ها، ایرانی ها صدرنشین هستند. این خبرها به خوبی نشان 

می دهد که مردم ایران چه نقشی در اقتصاد کشور همسایه دارند:
 در سه ماه نخست سال ۲۰۲۰، ایرانی ها با ۴۶۵ مورد خرید ملک، 

بیشترین تعداد خریداران خارجی ملک در این کشور بودند.
تا ۱۰ مرداد(، معاملات مسکن در  تیر  در ماه جولای امسال )۱۰ 
ترکیه با ۱۲۴ درصد رشد به بالاترین رقم تاریخ خود رسید و طی این 
مدت، شهروندان ایران با خرید ۵۴۰ واحد مسکونی، مقام اول خرید 

خانه در ترکیه را به خود اختصاص دادند.
 طی شش ماه اول سال ۲۰۲۰، اتباع ایرانی با خرید ۲۶۲۸ واحد خانه 

بزرگ ترین گروه خریدار خارجی مسکن ترکیه بوده اند.
جایگاه سرمایه گذاری هوشمندانه ترک ها روی پول ایرانی ها وقتی 
گذشته  هفته  از  کشور  این  بدانیم  که  می کند  خودنمایی  بیشتر 
کرد.  لغو  خارجی  مسافران  ورود  برای  را  کرونایی  محدودیت های 
شرایط کرونایی دنیا وخیم تر از ماه های گذشته شده و محدودیت ها 

جمله  از  کشورها  برخی  بااین حال  است،  بازگشت  حال  در  دوباره 
ترکیه، چشم روی حقیقت بسته اند و حمایت از اقتصاد و گردشگری 
روزی  چند  مردم.  جان  قیمت  به  حتی  داده اند،  قرار  اولویت  در  را 
است که خبر حذف الزام منفی بودن تست کرونا برای سفر به ترکیه 
خبرساز شده است؛ خبری که هواپیمایی ماهان آن را در سایت خود 
درج و اعلام کرد: »با توجه به بازگشایی پروازهای شرکت هواپیمایی 
ماهان به کشور ترکیه، به استحضار می رساند مسافران مسیر تهران-

استانبول تا اطلاع ثانوی ملزم به انجام تست PCR نمی باشند.« 
این در حالی است که همه مسافران ورودی به ایران، ملزم به دریافت 

گواهی سلامت و تست منفی کووید PCR( ۱۹(هستند.
اما ممکن است در کنار هیجانات اقتصادی مردم عادی، پای برخی 
صادرکنندگان هم در میان باشند و آنها نیز در رونق اقتصادی ترکیه، 
به ویژه صنعت ساختمان این کشور نقش داشته باشند. شهریورماه 
امسال بود که در ارتباط تصویری رهبر معظم انقلاب و هیات دولت، 
از این مسئله صحبت به  میان آمد و ایشان بر اساس گزارش های 
ارائه شده فرمودند: »اعلام شد که ۲7 میلیارد دلار پول صادراتی 
است که برنگشته؛ خب این مسئله  مهمّی است. البتّه گاهی اوقات 
این برنگشتن به خاطر یک عوامل منطقی است که برنمی گردد، امّا 
گاهی هم به خاطر این است که مثلًا فرض کنید این پول را، این 

ارز را این  جناب، برده در فلان کشور زمین خریده، ملک خریده، 
آن جا رفته کارهایی مانند این ها کرده؛ این قابل قبول نیست. حالا 
گزارش هایی در این زمینه هست که در یکی از کشورهای همسایه  
ما، بیشترین تعداد ملکی که خریداری شده، مربوط به ایرانی هایی 

است که آن جا ملک خریده اند؛ خب این اصلًا قابل قبول نیست«.
آمارها و اظهارنظرها نشان می دهد که ترک ها به خوبی راه جذب 
سرمایه ایرانی ها را بلدند و مشوق های خوبی برای این کار دارند؛ 
عرضه مسکن با قیمت مناسب، اعطای اقامت به ازای خرید مسکن 
و.... اما درِ باغ سبز نشان دادن ترک ها، نتیجه ای ندارد جز زردترشدن 
کشور؛  از  سرمایه  بیشتر  و  بیشتر  خروج  و  داخلی  اقتصاد  درخت 
اقتصادی که به اعتمادسازی اجتماعی نیاز دارد تا مردم ایران، به 
جای سرمایه گذاری در این آب و خاک، جایی آن سوی مرزها را 

برای سرمایه گذاری انتخاب نکنند.
موضوع رکورددار شدن ایرانی ها در خرید املاک ترکیه را از وزارت 
امور خارجه نیز پیگیری کردیم تا ببینیم آیا این وزارتخانه درباره این 
موضوع تحقیق و بررسی خاصی داشته است یا نه. اگرچه »سعید 
خطیب زاده« سخنگوی وزارت خارجه از جزییات آمار این موضوع 
ابراز بی اطلاعی کرد اما وعده داد آن را پیگیری کند: »از آمارها و 

جزییات امر اطلاع دقیقی ندارم. اجازه بدهید بررسی کنم«.

رئیس انجمن دیابت ایران گفت: ۲۰ درصد جمعیت بالای ۲۰ سال 
کشور مبتلا به دیابت نوع ۲ هستند و سالانه حدود ۳۰۰ هزار نفر 
به شمار دیابتی ها اضافه می شود. اسدا... رجب افزود: دیابت نوع ۲ در 
کشور شیوع بالایی دارد و هر چه عمر متوسط ایرانیان بالاتر می رود 

ابتلا به این بیماری نیز بیشتر می شود.
وی با بیان اینکه سبک زندگی غلط مردم باعث شیوع فراوان این 
بیماری شده، اظهار داشت: استفاده از غذاهای فرآوری شده و استرس 
به دیابت نوع ۲ بیشتر دامن می زند و به مرور زمان همه اعضای بدن 

را تحت الشعاع قرار می دهد.
رجب از مردم خواست سبک زندگی و تغذیه خود را تغییر دهند، در غیر 
اینصورت به گفته وی در آینده ای نزدیک با بیماران دیابتی زیادی 

کشور مواجه می شویم و هزینه های نظام سلامت و بهداشت و درمان 
را نیز تحت تاثیر قرار می دهد.

وی در مورد تزریق واکسن آنفلوآنزا توسط این بیماران گفت: بیمارانی 
که قند آنها در حد طبیعی کنترل و زیر 7.۵ درصد بوده و بیماریهای 
زمینه ای مانند قلبی، عروقی، آسم و غیره ندارند، نیازی به واکسن 

آنفلوآنزا بطور ۱۰۰ درصد ندارند.
رئیس انجمن دیابت ایران تاکید کرد: اما بیمارانی که دچار دیابت بوده و 

بیماران زمینه ای نیز دارند باید واکسن آنفلوآنزا را تزریق کنند.
رجب تصریح کرد: مبتلایان به دیابت جزو گروه خطر ابتلا به کرونا 
قرار دارند و باید به دستورالعمل ها و توصیه های بهداشتی توجه کرده 
و تردد عمومی را کاهش داده و در خانه بمانند و در چنین شرایطی 

می توانند در جهت کنترل هرچه بیشتر قندخون خود گام های موثری 
بردارند. وی افزود: در شرایط کنونی دیابتی ها همچون سایر افراد باید 
به تغذیه ایمن و سالم بیش از پیش توجه کنند، رعایت اصول تغذیه 
سالم بسیار کمک کننده بوده و لازم نیست مصرف ویتامین ها و 
مکمل های دارویی را جزو تغذیه خود قرار دهند بیشتر از مواد غذایی 

مفید استفاده کنند.
به گفته رجب، داشتن تحرک جسمی منوط به حضور در باشگاه های 
ورزشی نیست، در منزل هم می توان با نرمش های سبک و کششی 
فعالیت فیزیکی داشت، بعد از هر وعده غذایی حداقل ۱۵ دقیقه در 
منزل راه بروید، این کار به پیشگیری از چاقی و اضافه وزن شما نیز 

کمک می کند.

نوبت دوم مفقودي مدرك تحصيلي
به اطلاع مي رساند دانشنامه پايان تحصیلات 
به  پرويز  فرزند سهرابي افروز خانم
شماره شناسنامه 1870001281 صادره از 
شوشتر در مقطع کارداني رشتهبهداشت
دهانصادرهازواحددانشگاهييزد با 
شماره 97/7/24 -3729 مفقود گرديده و 

از درجه اعتبار ساقط مي گردد.


